
„O tom můžeme jen snít.“ Ministryně
Matečná zhodnotila ruský trh a pověděla, jak
mu prospěly evropské sankce
- CZ24 News | 28. září 2019

Slovenská ministryně zemědělství Gabriela Matečná v rámci dne Slovenských potravinářů
navštívila Moskvu, kde měla možnost zhodnotit ruský trh, setkat se s ruskými kolegy a
probrat moznosti spolupráce.

Matečná během brífinku uvedla, že konkurence na ruském trhu pro slovenské dodavatele v oblasti
potravin je obrovská a to zejména proto, že vyrábějí kvalitní potraviny. Dodala, že Slovensko se na
něm neumí prosadit také objemem. Může však podle jejího názoru uspět s inovativními, kvalitními
potravinami.

Matečná poukázala, že zavedení potravinového embarga v roce 2014 mělo pozitivní dopad na ruský
trh.

„Rusko je soběstačné ve výrobě potravin na 93 procent. To je obrovské číslo, o kterém se Slovensku
může jen snít, protože jsme na otevřeném trhu, ale ta podpora ruské vlády právě zemědělství a
potravinářství je nevídaná,” cituje slova Matečné slovensky portál Teraz.

Prezentačního dne, který proběhl dnes na slovenském velvyslanectví v Moskvě, se zúčastnilo 26
slovenských firem, majících zájem o export na ruský trh. Slovenské výrobky si přišlo prohlédnout
jedenáct ruských řetězců a čtyři speciální distributoři.

„Ruská strana projevila zájem nejen deklarovaný, ale i reálný a některé společnosti již na ruský trh
dodávají,” uvedl Generální ředitel sekce potravinářství a obchodu Ministerstva zemědělství a rozvoje
venkova (MPRV) SR Milan Lapšanský.

Poukázal také na rozsah ruského trhu a historickou blízkost se Slovenskem. „Ruský trh je v první
řadě obrovský, nejen rozlohou země, ale i počtem obyvatel. Je nám blízký historicky, máme velmi
dobré obchodní vazby,“ doplnil Pařízek.

Rusko nabídlo Slovensku spolupráci v otázce afrického moru

V rámci své návštěvy se Matečná setkala s ruským ministrem zemědělství Dmitrijem Patruševem.
„Ruská strana byla mimořádně dobře informována o našich případech a o lokalizaci, kde mor je,“
pověděla Matečná.

Ruský ministr zároveň podle ní vyjádřil naději, že výzkumné ústavy obou zemí, které se zabývají
africkým morem prasat, by mohly spolupracovat například i na vývoji vakcíny.

Dne 25. července Slovensko informovalo orgány ADNS (Evropská komise) a WAHIS (Mezinárodní
úřad pro nákazy zvířat v Paříži) o případu afrického moru prasat, který byl poprvé zaznamenán v
republice na farmách v okrese Trebišov u hranic s Maďarskem.

https://cz24.news/o-tom-muzeme-jen-snit-ministryne-matecna-zhodnotila-rusky-trh-a-povedela-jak-mu-prospely-evropske-sankce/
https://cz24.news/o-tom-muzeme-jen-snit-ministryne-matecna-zhodnotila-rusky-trh-a-povedela-jak-mu-prospely-evropske-sankce/
https://cz24.news/o-tom-muzeme-jen-snit-ministryne-matecna-zhodnotila-rusky-trh-a-povedela-jak-mu-prospely-evropske-sankce/

